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Verdens Poliodag nærmer seg, og
Distriktssekretær Kirsten M. Sunnanå har også

ansvaret for Polio i distriktet. 

Afghanistan har nå 19 tilfeller og
 Pakistan 17 tilfeller av polio. 

Barn under 5 år er de som må vaksineres 
Rotary er med i en større organisasjoner 

som gir hjelp til Polio.

https://www.facebook.com/groups/1289249137859687/user/100004607202657/?__cft__[0]=AZUDwHe34t0K-_cRycvlLlJQjeoeW7MW4Ht5Qwn7ljDX8v3EPUil-pFpWv6vbaco8wT-qrGABAzrHH6BlzXFYKGDbohe_AtOvaD5O-R6zHaORvOSQiN0rHd0hflsxHQpN7Fvx15CjQmzGgC9CkyLakWNkE9WHKv7pvgx9U6WkO-D8RMCF3OMKcEzJOD0riWjDEeaa-qowC1EEho9Sf3G3OvF&__tn__=-]K-R


RYLA 2024 som ble avholdt på Fjordslottet Hotell på
Osterøy 27. – 29.9 i regi av Torgalmenning Rotaryklubb
er over for denne gang. 

Vestland og Rogaland var godt representert. En flott og
engasjert gruppe unge ledere deltok i et tre dagers kurs
om ledelse. Organisasjonspsykolog Ph.d. Jøri Horverak
fra SENSE i Bergen var kursleder i år også. 

Det var tre fine dager med teori, gruppe øvelser,
diskusjoner og refleksjoner over mange spennende
tema og problemstillinger. I følge kursleder Jøri, «det er
en veldig engasjert, positiv og lærevillig fin gjeng». Godt
fornøyde deltakere reiste hjem på søndag 29.
september med økt selvinnsikt, selvtillit og
kompetanse, har vi fått vite fra deres tilbakemeldinger
til oss.

En stor takk til Rotaryklubber fra distriktet vårt som har
satset stort på dette kompetansehevende tiltak med
støtte til gode kandidater. 

Det hadde vært fint om sponsorklubbene inviterte sine
kandidater til et klubbmøte.

RYLA 2024

Tekst/Foto: Veena Gill - Torgalmenning RK



Jeg var så heldig å bli spurt om å være AG (assisterende guvernør) i 2016, og jeg vil gjerne dele mine
erfaringer med leserne av Rotary i Vest.

Det å være AG har beriket mitt Rotary-liv. Jeg har blitt kjent med en rekke fantastiske Rotarianere, og fått
mye lærdom om Rotary, som jeg har kunnet bringe videre til medlemmene i både min klubb Åsane og til
de seks andre klubbene i mitt AG-område.

For det første var jeg med guvernørene på alle deres klubbesøk, men jeg valgte også å besøke klubbene
minst en gang til med egne budskap. Blant annet med mitt foredrag.
«Hybel tilleie. Billett merket: Ikke nordlending». Dette foredraget holdt jeg i alle klubbene. På den måten
ble jeg ekstra godt kjent med medlemmene, og jeg ble alltid veldig godt mottatt. Jeg ble invitert med på
enkelte festlige sammenkomster, som f.eks. Smalahovefest på Voss og som utdeler av Paul Harris i flere
klubber.

I tillegg til klubb-besøk hadde AGene ansvar for å tilrettelegge for Pre-Pets og andre fellesmøter mellom
klubbene. Her kom det frem mye positivt fra den enkelte klubb, og vi kunne lære mye av hverandre.
Det var også fellesmøter med Agene ene i hele distrikt 2250, og her delte vi med hverandre gode ideer
om prosjekter og møteprogram. Og diskusjonene gikk livlig rundt rekruttering og andre litt vanskelige
saker.

Dessverre var det to klubber som ble lagt ned i min periode, og her var det mye møtevirksomhet på
forhånd for å prøve å finne en løsning for at klubbene kunne fortsette sin virksomhet. Men problemene
med rekruttering var vanskelig å løse.

Jeg fikk gleden av å være AG i fire år, men det siste året var helt spesielt, siden det da var pandemi, og all
møtevirksomhet var lagt på is. Det ble mye digitale møter både mellom AG og guvernør og mellom AG og
den enkelte klubb.

Det som var trist var at jeg ikke fikk anledning til å ta farvel med alle klubbene «mine» og heller ikke fikk
takket for de fire fantastiske årene som AG. Jeg hadde planlagt et farvel-foredrag, men dessverre fikk jeg
ikke mulighet til å reise rundt med det. Jeg hadde så mange positive opplevelser, og nå håper jeg at min
takk for fire fantastiske år, når frem til alle dere jeg ble så glad i.

Erfaringer fra min tid som AG
Ingunn B. Hansen - Åsane RK

Jeg vil oppfordre alle som får
muligheten til å bli AG, om å takke ja - 
dere vil få en opplevelse for livet !



Hei alle sammen der hjemme i Rotary!
> 

> Tenkte jeg skulle gi en lyd fra meg, og fortelle litt om hvordan det går her i Australia.
> 

> Jeg har begynt på en skole kalt Calrossy Anglican School hvor jeg trives veldig veldig godt. Jeg fikk
mange gode venner ra dag 1, og alle er veldig imøtekommende og hyggelige. Jeg går på samme

skole som Ela fra Tjekkia, og vi har også blitt gode venner. På skolen må vi bruke uniform, som jeg
enda ikke er helt fornøyd med, men jeg prøver haha. Fagene jeg tar på skolen er Matte, Engelsk,

Moderne Historie, Biologi, Økonomi og Rettslære. Det går relativt greit, og akkurat når holder vi på
med eksamener i alle fag.

> 
> På fritiden spiller jeg vannpolo hver onsdag, jeg ble tvunget med av barnebarna til Deb som jeg

bor med. Hele familien her er helt fantastisk, kunne ikke blitt mer heldig. Barnebarna heter
Shanaya, Bryson og Jayda, og minner meg masse om søsken og venner hjemme. Venninnen til

Shanaya heter Indy, og jeg er veldig mye med dem, og begge spiller vannpolo med meg. I tillegg er
jeg mye med flere av deres venner, blant annet Imorgen og Charlotte. Jeg har også fått en god

venninne som heter Makenzie som jeg er mye med på skolen og fritiden.
> 

> Meg, Indy, og Shanaya pleier å kjøre til Mc Donalds eller noe lignende om kveldene og kjøpe is og
churros. Jeg har vært så utrolig heldig med familien og venner her, blitt utrolig glad i dem alle. Det

kommer til å bli trist å dra.
> 

> Maten her eg ganske lik maten i Norge, men de har noen unike godsaker som «Anzac biscuits»,
helt utrolig god. De spiser mye mer grønnsaker her, men klager ikke, veldig overrasket over hvor
mye jeg liker. Venninne mine har alle skrevet noen punkt på en liste over australske ting jeg må

smake og prøve, prøver å komme meg gjennom den.
> 

> Vi har i tillegg vært på et par turer over helgene. For et par uker siden var vi en helgetur til Sydney,
meg og Ela sammen med hennes vertsfamilie. Vi fikk sett operahuset, Harbour Bridge, og unnagjort

masse shopping thihi. På veien hjem dro vi innom en reptil park hvor vi fikk klappet kenguruer og
sett mange Australske dyr. (Legger ved noen bilder på slutten). For snart 2 uker siden dro vi til

Dubbo, for å besøke søsteren til Deb sammen med en venninne fra skolen. Der dro vi i en veldig
berømt dyrehage og koste hos masse en helg. Den helgen som var dro vi til Bonny Hills med Rotary

for en camp med alle andre utvekslings elever i vårt distriktet. Hadde en helt fantastisk helg med
mye latter, og møtte en ny venninne fra Danmark, Kirsten. Virket litt som hjemme å kunne relatere

til mye med henne. Vi besøkte stranden (obligatorisk) og et koala sykehus.
> 

> Det er Rotary møte med klubben min her hver onsdag morgen før skolen, vi får servert frokost og
mye humor. Klubben har omtrent 45 medlemmer og har en Vedlig god atmosfære. Aldri et kjedelig

møte, og hver gang står meg og Ela opp og snakker om hva vi har gjort den siste uken. De
arrangerer mye eventer rundt om i byen som vi prøver å delta på så mye som mulig.

> 
> Håper alt står bra til der hjemme! Gleder meg til å komme hjem og vise alt jeg har fått opplever

på et år i Australia.

Bilder på de neste sidene...

Reisebrev fra Australia
Tekst/foto: Malin Breivik



Australia













Distriktskonferansen i Førde 
er beskrevet i korte trekk her.

Se distriktets nettside under
fanen DISTRIKTSKONFERANSER 

for alle foredragene...

https://d2250.rotary.no/no/distr
iktskonferansen-2024-forde



Distriktsguvernør Rolf Thingvold startet møtet 
med å få alle i salen  med på ett minuts stillhet for de 

Rotayanere som har forlatt oss det siste året.

Markering av Rotarianere 
som ikke er med oss lengre



President i Førde RK Tor Chr. Fink, var glad for 
å treffe mange kolleger til sin by.

Velkomstale fra Førde RK



DG Aud S. Fredriksen takket for invitasjonen. 
Forholdet Nordlendinger og Vestlendinger har

 lang historie, og vi forstår hverandre godt.

Distriktsguvernør-hilsen fra 2275



Ordfører Jenny Følling holdt velkomsttale for Rotaryanerne fra hele vårt landstrakte distrikt, 
fra Sokndal til Nordfjordeid ca 12 timer med bil. 

Hun snakket varmt om bedriftene, Førdefestivalen som har fått Europeisk kulturpris, 
og hjertet i Førde - Sykehuset.

Ordfører Jenny Følling



Nestoren vår i distriktet, Johannes Hausken, er
leder av RLI - Rotary Leadership Institute som er
en viktig utdanning for medlemmene og spesielt

de som slal inn i nye roller. Modul- oppbygget
program med 17 leksjoner over vanligvis 3 dager.
D2250 har nå 7 fasilitatorer som deltar på dette

kurset. Neste kurs er i Florø 2.- 3. november,
koster kr 1200 pr deltaker, du får diskutert med
gode kolleger, godt klubbmatriell, pin og diplom.

Til våren kommer et kurs sør i fylket samt ett i
Bergen, 3 dager (1. - 2. februar og 10. februar).

Rotary Leadership Institute



Martijn Bellemakers holdt et morsomt og gnistrende
foredrag om Bærekraft og Naturvern. Representerer
Suldal RK og er både CICO, ITM-3 og President i år.

Han er Biolog og ønsker å få dette temaet ut til alle
medlemmene. Han bruker virtuelle metoder der
deltakerne var med på avstemninger om interessante
spørsmål. 
Resultatene ble presentert til slutt i foredraget.

Se forøvrig distriktets nettside under fanen
DISTRIKTKONFERANSER 2024 FØRDE.

Naturvern
Martijn Bellemakers, PhD



Lene Jakobsen er leder
av komiteen for

Medlemsutvikling i
distriktet. Dette er et
interessant tema for
alle våre 43 klubber i

distriktet. Nye
målsetninger er satt,
og 1500 medlemmer
er målet neste år. En
bønn fra henne er at

klubbene må ta
kontakt, helst ringe.

Medlemsutvikling i d2250

https://www.facebook.com/groups/1289249137859687/user/582736615/?__cft__[0]=AZUTHp8GCzqnQUVbUkIscgl23mDl0Tmus8H37q2Pc5acU8QjVF0QL6vUOVjIhAuM-q_CumfDiyic4G4_5kg9I-ILdesEsi_qm1JM5Ps-b4_P7N0Q8XCF1pWf02bxsSRPuzjrA13OFpRqvcgTDL9RveaG5X5IzUlrBzIk6CIR8PMv3yNW6EhfDXUqss69gf5IuTOhzt7jxS_ia-y6FdvGKJSY&__tn__=-]K-R


Medlemsutvikling i Norge

Ove Midtskog vet mye om Medlemsutvikling,
og det å etablere og beholde klubbene som

aktive bidragsytere i sine distrikt. 
Klubbene må beholde sine medlemmer, og

jobbe med å tiltrekke seg NYE. 
Han viste statistikker med  status pr idag.



Søndagens første foredrag er om fundamentet i
Rotary - The Rotary Foundation. Organisasjonen
er en av de mest representerte rundt i verden
med 1,44 mill. medlemmer i over 200 land.
Klubbene er fundamentet og alle medlemmene
er de utøvende som sørger for å samle inn
midler til ulike hjelpeprosjekter rundt i verden.
Erfarne Rotarianere sørger for at fondet blir styrt
på bedt mulig måte. Klubber og medlemmer blir
invitert til å kvalifisere seg for å sende søknader
til TRF for støtte til et prosjekt.

The Rotary Foundation - limet i selve Rotary

TRF



United World College i Fjaler

Mye kan fortelles om disse ungdommene som får
denne flotte muligheten i Fjaler i Sogn & Fjordane. 

Gå inn på d2250 nettsiden så finner du foredraget:
https://docs.google.com/presentation/d/1s
TE9w0Gb1mtRCIWFY3huMoG25Y708K4Vu

3hgsgaNjbw/edit?usp=sharing

På Facebook finner du 2 videoer av  besøket:
https://www.facebook.com/groups/1289249137

859687 

UWC-nettsiden: 
https://www.uwc.org/

Mange studenter fra UWC kom på besøk til
Distriktskonferansen. Video og bilder forteller det
meste. Ingunn og Ove ber klubbene innstendig 

om å ta imot studenter fra utlandet. 

Det beriker klubbene.





Norges Olympiske utøver i vektløfting, Stian Grimseth, er Daglig leder for VM i Vektløfting i Førde 1-10 oktober 2025. 

Han holdt et meget interessant foredrag om oppturer og nedturer, og hva som skal skje under VM i Førde. 
Dette arrangementet blir det største i Norge etter OL på Lillehammer. Vektløfting er en gedigen idrett i verden, om

ikke så stor i Norge, men det kan endre seg. Med utøvere som vår ferske olympiske gullvinner fra Paris, Solfrid
Koanda, som løfter i 121 kilo-klassen, så regner Stian Grimseth med at det blir folksomt i Førde (se bildet VERDA
INNTAR NORGE). Norge har pr idag mange svært gode kvinnelige vektløftere. Førde kommer til å bli innvadert av

tilreisende, og hotell-kapasiteten er allerede sprengt, så her må en gjøre bruk av AirbnB.

Ikke bare vektløfting har Stian Grimseth drevet med. Etter karrieren måtte han ned  i vekt fra sine 160 kg.
 Løsningen her ble sykkelmiljøet i Førde og sykkelrittet Trondheim - Oslo.

Vi ønsker lykke til med arrangementet, som vi kan følge på NRK neste høst.

VM Vektløfting Førde 2025



En av Norges beste Olympiske vektløftere,
Stian Grimseth fra Tambarskjelvar IL i
Naustdal, var under OL i Sydney i 2000,

uvitende om et stoff i hans kosttilskudd som
stod på dopinglisten til IOC. Han ble utelatt
fra konkurransen før han hadde begynt, og

måtte reise hjem. Senere viste det seg at den
amerikanske kostholds-produsenten ikke

hadde opplyst om det forbudte stoffet i
kostholdsproduktet. Stian Grimseth fikk

oppreisning ved et forlik 2006.



Rolf introduserte Claus E. Feyling
og takket for at han foreslo Rolf

som ny Guvernør for noen år
siden. Claus er nå representant for

d2250 sitt Lovråd. Alle klubbene
kan komme med forslag til
endring, først til d2250 og

godkjennes det der går det videre
til NORFO. Det er strenge regler for

hvordan forslag skal sendes inn.
Forslag må være sendt innen juni

året før RI sitt lovråd trer sammen.

Lovrådet i Rotary



Johan Østby fra bladet 
Rotary Norden fortalte

engasjert om at vi må bruke
bladet aktivt, ved å lese om

Rotary sitt fantastiske arbeid,
rundt i Verden.

Her kan en finne både
inspirasjon, og idéer, til hva en
selv kan gjøre i eget område.

Rotary Norden



Bjørn inge Geithus i Førde RK fortalte om det internasjonale
arbeidet på Filippinene og i Ukraina. 4 turer til Ukraina har

han reist og her har Førde RK sammen med
Hjelpemiddelsentralen vært til stor hjelp. Teknisk utstyr,
forbruksutstyr og legemidler er samlet inn og doneres til

Ukraina. Dekning av transportutgifter samles inn vha
donorer og innsamlingsappen Spleis på Facebook. 

Førde RK hjelper 
Ukraina og Filippinene

Det er en spesiell
stemning i Ukraina 

Slava Ukraini



President Vidar Grønnevik i Florø RK fortalte om
integrering av barn i Florø. Samarbeid med MS

Atløy, norges best bevarte veteranbåt. Alle i klubben
deltar, og med små midler får de likevel til mye. Men

det var nok vaffel-produsenten som var mest
populær!

Intergrering av barn i Florø
Vidar Grønnevik



Sille Lukowski fortalte om deres arbeid i NOREC (Norsk Senter for utvekslingsstudenter) og som er mellom
18-35 år. De har hittil sendt ut 10.000. Norske studenter sier de lærer mer på 10 mnd i Malawi enn i hele

utdannelsen i Norge. Det er god rekruttering til stillingene i Førde.

NOREC
(Norsk Senter for utvekslingsstudenter



Direktør Sølvi Lien i Førdefestivalen fortalte om det
givende og spennende arbeidet med å arrangere

festivalen. Førde Rotary Klubb har vært frivillige under
festivalen. Den er en av de største festivalen i Skandinavia.

Førdefestivalen er kåret til årets kulturfestival i Europa.
Deltakere fra 137 land har gjestet festivalen. Mottoet er:

"Vi skal gi folk det de ikke visste de ville ha".
Kvinnerepresentasjonen er over 60, så jenter kan også!

Førdefestivalen



ÅRETS ROTARIANER
Bjørn Inge Geithus, Førde RK

 Les foredraget hans på d2250 nettsiden



DG Rolf Thingvold åpnet festen.

Musikeren Øyvind Lyslo trollbandt salen
med sine flotte melodier på både

konferansen, og festen. 
Et blinkskudd fra arrangøren!

President i Førde RK fortalte ivrig om
arbeidet som klubben driver, og han var
storfornøyd som arrangør.

Apropos sang og musikk. Rotarysangen er ikke den
enkleste å få til, men disse klarte det! Den neste sangen

Vestland, Vestland runget i salen som den skulle.



Arrangørdeltakerne ble behørig feiret, og satt
pris på. Et flott, knirkefritt arrangement.

Navnene på tår på lerretet bak dem.

Årets troika; avgående DG Wibecke,
nåværende DG Rolf og innk. DG Eli.

Far DG og datter konferansier. 
Om noen år så bytter de kanskje roller :)

DG 2275 Aud S. Fredriksen fra
Bodø, takket for invitasjonen
og kvitterte med å gratulere
med et flott arrangement.

Distriktssekretær
Kirsten Sunnanå fikk
tildelt PHF med safir

for strålende jobb med
arrangementene.

Alle blder fra
festen er tatt av

Fotograf Olav
Reiakvam.






